
  

Protokół Nr 5/2011 
z obrad sesji Rady Gminy w Miłkowicach 

z dnia 22 lutego 2011r. 
 
 
                     Obrady  piątej     sesji Rady Gminy w Miłkowicach odbyły się dnia  

22 lutego 2011  r.  w sali Urzędu Gminy w Miłkowicach. 

Obrady o godz. 13,00 otworzył i prowadził  Przewodniczący Rady Gminy  Piotr 
Krawczyk . 
 
 Zgodnie z listą obecności w obradach  piątej       sesji uczestniczyło 11 radnych na 
ustawowy stan 15. Nieobecny był  radny Sławomir Basista- nieobecność 
usprawiedliwiona  , radny Jacek Wielczyk- nieobecność usprawiedliwiona, radny 
Piotr Wilk – nieobecność nieusprawiedliwiona i radna Elżbieta Kiełbasa  nieobecność 
usprawiedliwiona . 
Należy stwierdzić ,że  piątej   sesja Rady Gminy w Miłkowicach w dniu  
22 lutego 2011    r. jest władna do podejmowania uchwał i wniosków. 
 
 
 W obradach uczestniczyli również zaproszeni goście: 

1. Waldemar Kwaśny– Wójt  Gminy, 
2. Renata Matusiewicz – Skarbnik Gminy, 
3. Ludwika Duszeńko- Klancko – Sekretarz Gminy 
Listy obecności stanowią załącznik do protokółu z obrad sesji. 

 
Porządek obrad: 
1. Interpelacje  radnych. 

2. Informacja z realizacji zadań bieżących. 

3.  Podjęcie uchwał w sprawie : 

- zmian w WPI. 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 

przedmiotowych dla  Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Miłkowicach , 

- zmian w budżecie gminy na rok 2011, 

- określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  z mieszkańcami 

Gminy Miłkowice , 

- stanowiska w sprawie projektu „ Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2011 -

2015”. 

5. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

6. Sprawy różne:     

 
 

 



  

Poddano pod głosowanie porządek obrad   piątej    sesji Rady Gminy w Miłkowicach 
na dzień  22 lutego 2011  r: 
 

- za – 11 radnych 
- wstrzymało się – 0 radnych 
- przeciw – 0 radnych    
        

 Porządek obrad  piątej      sesji Rady Gminy w Miłkowicach na dzień  
22 lutego 2011 r. został przyjęty do realizacji jednogłośnie 
 
 
 
 P u n k t 1.  
                     Interpelacje radnych: 
- Radna Ewa Rosowicz – Kobiak  w sprawie: 
a)  problemów mieszkańców wsi Grzymalin związanych z dojazdem transportem 
zbiorowym do Legnicy i Miłkowice  
Po wielokrotnym wysłuchaniu skarg mieszkańców wsi zwraca się z prośba o 
przeprowadzenie stanowczej rozmowy  Pana wójta z właścicielem  firmy 
transportowej  p..M.Przybylakiem , której wynikiem powinna być zmiana rozkładu  
jazdy „ busów”. Pierwszy „bus „  do Legnicy  odjeżdża  z Grzymalin 6,55 czyli za 
późno zarówno dla osób zaczynających pracę o 6,00 i o 7,00 a za wcześnie dla 
młodzieży szkolnej.. Ponadto rozkład  jazdy zmieniany jest  w czasie  wszelkich 
przerw w nauce  szkolnej  i tak np.: nie kursuje  „ bus” z Legnicy o 16,10, 
pozostawiając 3 godzinną  przerwę między godz. 15 a 18 . Co więcej , mieszkańcy  
nie maja  zagwarantowanego  transportu  do Miłkowic , chyba że korzystają z 
transportu  szkolnego. Pan  Przybylak przejął trasę dawnego PKS, aby zarabiać a 
robi wszystko aby zaoszczędzić. Skoro więc gmina zgodnie z ustawą powierza 
wykonywanie zadań  własnych na zasadzie dowolności, należy przeanalizować 
trafność wyboru obecnego przewoźnika  , jako że nie zapewnia on podstawowych 
kursów , ignorując potrzeby mieszkańców , które dla gminy winny być przecież 
kwestią priorytetową. 
 
- radny Dawid Stachura w sprawie : 
a) kolejny raz zwracam się z prośba o przejęcie  na majątek gminy Miłkowice  
zabytkowego parku w Jakuszowie  od AZWRSP w Legnicy (ANR) . Jednocześnie 
zwracam się o udzielenie informacji nt. postępu prac dot. przedmiotowego przejęcia 
nieruchomości. 
b) proszę o poinformowanie na piśmie inwestorów  prywatnych ( właścicieli 
nieruchomości na tzw osiedlu „Drużki” w Miłkowicach  w sprawie terminu realizacji – 
zakończenia prac polegających na budowie sieci wod-kan. w obrębie w/w osiedla . 
 
- radny Grzegorz Bürger w sprawie : 
a) o nawiezienie tłucznia na drogę  gminna w Ulesiu od posesji p. Boguckiej Ulesie 
50 na odcinku  do posesji p. Samockich Ulesie 51. Droga ta  jest bardzo dziurawa  - 
często używana  przez ciężki sprzęt  rolniczy , ciężko przejechać samochodem 
osobowym. 
 
P u n k t 2. 
                Informacja z realizacji zadań bieżących: 



  

- spotkanie z lokalną grupa rybacka w Siedliskach 
- zebrania sprawozdawczo wyborcze OSP na terenie gminy, 
- spotkanie w Rejonowym Biurze Pracy w sprawie programu bezrobotny do spraw 
melioracyjnych, 
 
P u n k t 3. 
            
                   Podjęcie uchwał: 
 
- zmieniająca uchwalę w sprawie „ Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy 

Miłkowice na lata 2007-2013 „ 

Sprawę omówił i dokonał wyjaśnień Wójta Gminy Miłkowice pan Waldemar Kwaśny 

dokonano korekty w remontach dróg – droga 22 Lipca w Miłkowicach oraz 

zabezpieczono środki na zakup zestawu do selektywnej zbiórki odpadów. 

- za – 11 głosów  

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr V/ 33 /2011 Rady Gminy  Miłkowice  zmieniająca uchwalę w sprawie „ 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miłkowice na lata 2007-2013 „ została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 

przedmiotowych dla  Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Miłkowicach , 

Sprawę omówiła Skarbnik Gminy Pani Renata Matusiewicz- Dziuba informując ,że 

dołożono  do: 

a)  opieki nad cmentarzami – 9.000,00 zł  ( ogółem 29.000 zł) 

b) remonty dróg  - 35.000 zł 

Radny Tadeusz Gładysz zapytał czy w sprawie opiekunów cmentarzy powrócimy do 

starych zasad  i podpiszemy umowe z opiekunami cmentarzy. 

     Wójta Gminy Miłkowice Pan Waldemar Kwaśny w przypadku cmentarza w 

Miłkowicach będzie zatrudniony opiekun na umowe zlecenie. 

Radna Mirosława Stachura – czy należy rozumieć ,że została zwolniona ekipa  

remontowa z zakładu komunalnego opiekująca się cmentarzami. 

     Wójt gminy Miłkowice Pana Waldemar Kwaśny – zakład komunalny musi sobie  

poradzić w pracy siłami kadrowymi które posiada .  

- za – 8 głosów 



  

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 3 głosy ( radna M. Stachura, radny D. Stachura i radny P. Tatys) 

Uchwała nr V/ 34 /2011 Rady Gminy Miłkowice zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych dla  Gminnego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Miłkowicach , została podjęta większością głosów za – 8 

przy 3 glosach wstrzymujących się  i stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

 

- zmian w budżecie gminy na rok 2011, 

Wyjaśnienia złożył Wójt gminy Milkowice Pan Waldemar Kwaśny: 

- oszczędności w wysokości 145.000,00 zł  w budżecie zmniejszenia i zwiększenia z 

bieżących wydatków : 

 a) GZGK w Miłkowicach zmniejszenie o 3 etaty  w tym 1 etat w burze  i 2 etaty 

pracownicy grupy roboczej – środki przesunięto na cmentarze komunalne 

b) GOPS w Miłkowicach  zmniejszono o 100.000 zł  w tym ograniczono wypłaty 

zasiłków oraz zmniejszenie wynagrodzenia  a sprawy rozwiązania kadrowego 

pozostawiono w dyspozycji pani Dyrektor , 

c) zmniejszono wynagrodzenie w Urzędzie Gminy o 10.000 zł, 

d) zmniejszono  dotacje dla OSP o 15.000 zł. 

Wpisano zadania do realizacji : 

- dotacja do cmentarzy komunalnych na ich utrzymanie , 

- zakup 19 słupów energetycznych wraz z lampami ( słupy z odzysku )w celu 

zagęszczenia oświetlenia ulicznego – 10.500 zł , 

- usunięcie kolizji linii średniego napięcia  na boisku sportowym w Siedliskach – 

3.000 zł 

- zakup znaków drogowych, 

- zakup zestawu kontenerowego do selektywnej zbiórki śmieci – 8.000 zł, 

- remont dachu na remizie OSP w Rzeszotarach – 5.000 zł, 

- budowa czterech bud dla psów ( tymczasowa przechowalnia ) na oczyszczalni 

ścieków – 1.000 zł 

- naprawa instalacji centralnego ogrzewania w gminie i usunięcie gruzu przy boisku 

sportowym w Goślinowie – 2.000 zł 

- wykonanie wiatrołapu przy świetlicy środowiskowej w Gniewomirowicach – 5.000 zł, 

- dokumentacja  projektowa i częściowe wykonanie zadania ciągu rowerowo- 

pieszego w Miłkowicach (lewa strona na łuku  w kierunku stacji PKP), 



  

- wykonanie projektu przyłącza wodociągowego i elektrycznego do przyszłej świetlicy 

wiejskiej w Goślinowie – 15.000 zł 

- zakup paliwa dla policji – 4.000 zł 

- zakup samochodu operacyjnego do przewozu osób dla komendy straży pożarnej – 

10.000 zł, 

- wykonanie mapy projektowej drogi w Grzymalinie – 100 zł, 

- wykonanie mapy do celów projektowych kanalizacji burzowej ul. 22 Lipca w 

Miłkowicach – 2.500 zł. 

Radny Tadeusz Gładysz – poruszył sprawe dokończenia remontu chodnika w 

Miłkowicach należy zabezpieczyć środki na cen cel w budżecie gminy  żeby 

otrzymać  środki z zewnątrz . Jak nie wykonany tego chodnika  to będzie niechlubna 

wizytówka gminy , a jak nie mamy  tego zadania wpisanego  w budżecie i w planie 

inwestycji to nie możemy się starać o środki ze Starostwa Powiatowego na realizacje 

tego zadania. 

       Sekretarz Gminy Ludwika Duszeńko- Klancko wyjaśniła, że musi być uchwała 

Starostwa Powiatowego ,że  będzie ta inwestycje realizować i winno być zawarte 

porozumienie  a potem dopiero nasza rada może podjąć uchwałę – należy zbadać co 

starostwo  posiada w tym zakresie  

- określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  z mieszkańcami 

Gminy Miłkowice . 

Radny Tadeusz Gładysz – proponuje ,żeby nie rozpoczynać nowych inwestycji lecz 

skończyć te wszystkie rozpoczęte. 

          Przewodniczący Rady Gminy Piotr Krawczyk – nie ma nowych inwestycji  

chcemy zakończyć  wszystko rozpoczęte a do sprawy chodnika wrócimy na 

spotkaniu w starostwie . 

Radny Dawid Stachura  - zapytał od kiedy można wykorzystywać  do budowy 

oświetlenia ulicznego  materiałów z rozbiórki  bez certyfikatu – przecież to są wymogi 

unijne. W drugiej sprawie poruszył sprawę  wykonania mapy do celów projektowych 

na wykonanie instalacji burzowej ulicy 22 Lipca w Miłkowicach  - jak nie ma takiej 

mapy która jest podstawa  do opracowania dokumentacji to jak została ta 

dokumentacja opracowana. 

        Wójt Gminy Pan Waldemar Kwaśny poinformował ,że nie ma takiej mapy i 

dlatego zabezpiecza środki na ten cel. 



  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr krawczyk poinformował ,że instalacja  burzowa 

,żeby spełniła swoje zadanie  musi być wykonana dłuższa niż jest droga 22 Lipca i 

na ten odcinek nie ma mapy do celów projektowych oraz dokumentacji. 

Radny Dawid Stachura – w celu dokonania zmian w budżecie gminy podstawą jest 

przeprowadzenie analizy skąd weźmiemy środki finansowe na te inwestycje - ja 

jestem za inwestycjami ale  czy tymi posunięciami nie zaszkodzimy innym . 

Radny Henryk Szczęsny – ujęcie do planu inwestycji naprawę drogi z Głuchowic do 

Grzymalin  tzw „ Kołpakówki” usuniecie nasypanej na pobocze drogi ziemi. 

       Wójt Gminy Miłkowice Pan Waldemar Kwaśny zadanie zostało ujęte w budżecie  

gminy. 

Radny Paweł Barełkowski zapytał „ czy wypłacanie zasiłków jest zgodne z 

przepisami  ustawowymi i żeby nie wynikło tak jak wynikło z opiekunami na 

cmentarzach – radni  kazali zwolnić opiekunów tak mówi społeczeństwo i dlatego 

proponuje zbadania tych ograniczeń wypłat zasiłków dla podopiecznych w GOPS.”? 

      Wójt Gminy Miłkowice Pan Waldemar Kwaśny poinformował, że te wprowadzone 

oszczędności nie zagraża pracy GOPS. 

Radna Ewa Rosowicz – Kobiak – czy te zasiłki zostaną ograniczone  

( zmniejszone). 

Wójt gminy Miłkowice Pan Waldemar Kwaśny przedstawił analizę zmian w budżecie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jakie zostaną dokonane: 

- 50.000 zł zmniejszenie wynagrodzenia, 

- 20.000 zł domy pomocy społecznej, 

- 10.000 zł  zasiłki celowe , 

- 20.000 zł  dodatki mieszkaniowe. 

Budżet Gminnego Ośrodka Kultury  będzie wynosił po zmniejszeniu (100.00 zł  tj.3% 

) 2 mln.800 tys. zł   i pomimo wniesionych uwag przez radnego Dawida Stachury  

podtrzymuje swoja opinie  na realizacje tego zadania, które zostaną zrealizowane 

kompleksowo. W dalszej swojej wypowiedzi poinformował ,że na remonty dróg 

zabezpieczono w budżecie 35.000 zł. 

Radny Dawid Stachura – winniśmy radni otrzymać taka  analizę wprowadzonych 

zmian w budżecie GOPS i GZGK podpisana przez dyrektorów tych jednostek  a 

wcale nie neguje  tych potrzeb jakie Wójt przedstawił .Jednak  obawia się  tylko tego 

,żeby to nie wróciło  jak wróciła sprawa zwolnienia opiekunów cmentarzy 

komunalnych. 



  

Radny Gładysz zaproponował o przesuniecie podjęcia uchwały z tymi propozycjami  

zmian w budżecie w innym terminie . 

 

       Przewodniczący Rady Gminy Piotr Krawczyk – po przeanalizowaniu i złożonych 

wyjaśnieniach przez Wójta Gminy  należy na dzisiejszej sesji podjąć tą uchwałę w 

sprawie  wprowadzenie zmian w budżecie gminy na rok 2011 , a analizy zostaną 

dostarczone dla radnych . Nie musimy kupować tych słupów w celu zagęszczenia 

oświetlenia ulicznego gdyż nie maja certyfikatu. 

Radny Dawid Stachura – chcecie ,żebyśmy na dzisiejszej sesji podjęli taka decyzje i 

ta uchwalę  to dajcie nam argumenty  i ta pełną analizę podpisana przez dyrektorów 

jednostek. 

Poddano projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy pod głosowanie : 

- za – 6 głosów 

- przeciw – 3 głosy ( radny P. Tatys, radny D. Stachura i radna M. Stachura), 

- wstrzymało się – 2 głosy ( radna E. Rosowicz – Kobiak i radny H. Szczęsny) 

Uchwała nr V/ 35 /2011 Rady Gminy Miłkowice w sprawie zmian w budżecie gminy 

Miłkowice na rok 2011  została podjęta większością głosów za – 6 przy 3 glosach  

przeciw i 2 głosach wstrzymujących się   i stanowi załącznik do protokołu z obrad 

sesji. 

 

- określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  z 

mieszkańcami Gminy Miłkowice , 

Wyjaśniła projekt uchwały pani Ludwika Duszeńko – Klancko – sekretarz Gminy 

Miłkowice . 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr V/ 36 /2011 Rady Gminy Miłkowice w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Miłkowice została 

podjęta jednogłośnie    i stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

 

 

 



  

- stanowiska w sprawie projektu „ Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 

2011 -2015”. 

Wyjaśnienia do  projektu uchwały złożył Wójt Gminy Miłkowice pan Waldemar 

Kwaśny Gminy Miłkowice . 

- za – 11 głosów 

- przeciw – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Uchwała nr V/ 37 /2011 Rady Gminy Miłkowice stanowiska w sprawie projektu „ 

Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2011 – 2015 „. została podjęta 

jednogłośnie    i stanowi załącznik do protokołu z obrad sesji. 

 

P u n k t 5:  

               Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

- w sprawie transportu pasażerskiego  w Grzymalinie – zorganizuje w tym temacie 

spotkanie z mieszkańcami wsi i zaprosi prywatnego przewoźnika p. M. Przybylaka  

- w sprawie inwestycji kanalizacji ściekowej na osiedlu domków w Miłkowicach  ( tzw: 

osiedle Drużki) odpowiedź radny otrzyma na piśmie , 

- w sprawie parku we wsi Jakuszów  nie jest w planie inwestycji WPI gdyż  nie jest tą 

sprawą zainteresowany  i nie widzi jego sensu przejmowania na mienie gminy . 

proponował posprzątanie tego parku przez społeczeństwo wsi Jakuszów. 

Radny Dawid Stachura  - sprawa przejęcia tego parku na mienie gminy toczy się już 

od trzech lat i  naprawdę należy  tą sprawa się zająć i przejąć na mienie gminy  

dokonać jego rewitalizację  a nie tylko posprzątać. 

 

P u n k t 6: 

               Sprawy różne:     

                   Na tym obrady  piątej   sesji Rady Gminy w Miłkowicach w dniu   
22 lutego 2011  r. zostały zakończone po wyczerpaniu porządku obrad. 

        Obrady  piątej   sesji zamknięto o godz. 15.10. 
        Protokół po przeczytaniu podpisano. 
 

 
Protokółowała:                                                                         Przewodniczący 

                                                                                     Rady  Gminy  Miłkowice  
 

Józefa Zawisza                                                                          Piotr Krawczyk                                                                         


